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P R O T O K Ó Ł  Nr XXI/2020 

z XXI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 30 czerwca 2020 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył sesję 

i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki 

nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXI sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji . 

4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji 

uchwał.  

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

7.  Informacja z działalność Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej za 2019 rok 

oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie.  

8. Przedstawienie zasobów pomocy społecznej za rok 2019. 

9. Informacja z działalności GKRPA za rok 2019 

  10.  Raport o stanie Gminy:  

     a) debata nad raportem,  

     b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy    

         Kraszewice wotum zaufania.  

11. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  

        wykonania budżetu gminy za rok 2019 oraz informacja o stanie  mienia  

        komunalnego wg. stanu na dzień  31.12.2019 r. 

  12. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  z  

     wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2019 rok wraz z informacją o  

     stanie mienia  komunalnego. 

  13. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem  

        finansowym. 

  14.  Podjęcie Uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania    z wykonania  

        budżetu za  2019 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

  15.  Przedstawienie Uchwały nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej z dnia 25 maja  2020  

      r. w sprawie  absolutorium dla  Wójta Gminy Kraszewice za 2019 rok.  

  16.   Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji  

    Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium dla Wójta  

    za   2019 rok. 

 17. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2019  
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   Rok 

 18. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

     1)  Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

     2)  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata  

          2020-2028, 

     3)  Dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  

          odprowadzanie ścieków, 

     4)  Uchylenia uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w  

          zakresie odbierania  odpadów komunalnych od właścicieli  

          nieruchomości zagospodarowania tych  odpadów  oraz   wysokości cen  

          za te usługi, 

     5)  Wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami   

          komunalnymi, stawki  tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej  

           pojemności, 

     6)  Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach poprzez    

           likwidację jego  oddziału  zamiejscowego w Kuźnicy Grabowskiej, 

     7)   Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach poprzez   

          zmianę jego siedziby, 

     8)  Wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Odpowiedzi na interpelacje. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie obrad  

 

 

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano więcej uwag ani zapytań. W 

wyniku głosowania porządek został przyjęty  wraz z zmianami przez Radę 

Gminy. 

(za – 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3.Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXI Sesji Rady Gminy wybrany został radny Jan 

Puchała 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołów z XX sesji Rady Gminy 

Sekretarz Obrad XX sesji Radna Jolanta Łuszczek oznajmiła, że protokół z 

obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała o przyjęcie protokołu 

bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu  z XX 

sesji Rady Gminy w dniu 29 maja 2020r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę   

(za – 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się– 0 głosów). 



 3 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i     

                realizacji uchwał.  

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności  i z 

realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji   w dniu 29 

maja 2020 r.  

Do sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Puchała zapytał czy mieszkańcy trasy nr 30 wiedzą , że mają odbiór 

odpadów . Radnego nurtuje sprawa  terminu odbioru śmieci od przedsiębiorców i 

osób fizycznych , ponieważ to jest nie do odróżnienia. Słyszałem że nie ma 

możliwości zmian terminów.  Nie wiemy na jakie kosze podpisali przedsiębiorcy. 

Nikt nie wie ile ton śmieci jest od osób fizycznych i ile od przedsiębiorców. 

Jedynym rozsądnym rozwiązaniem jest odbiór w różnych dniach. Musimy 

wierzyć Eko Regionowi bo to tylko tam będzie ważone. Apeluje do pana Wójta 

aby odbiór odbywał się w różnych terminach. Drugą sprawą jaką poruszył radny 

jest ulica Leśna, ponieważ mówił pan, że w SIWZ nie  jest uwzględnione 

poziomowanie. A przecież jak projektant przystępował do projektowania to te 

studzienki już były, czy on nie zrobił wizji lokalnej … ? Według radnego 

projektant jest winien, ponieważ studzienki można było uwzględnić od razu na 

etapie projektowania  i nie byłoby robót dodatkowych. Jeśli chodzi o Łękawki to 

mówił Pan że tam  był rzeczoznawca. Mówił Pan że w niektórych miejscach 

droga nie ma 4m. Ale według dokumentacji jeśli dobrze sobie przypominam to 

jest droga 4m z 1m pobocza. Pobocze miało być zrobione z gruntów klasy 

trzeciej i ten pas drogowy powinien mieć 6 metrów a tam zboże rośnie do samej 

drogi . Ostatnią sprawą jaką poruszył radny to Glinianki. Tam skarpę trzeba 

zrobić i część drogi wpadnie do rowu.  

Radna Małgorzata Broniecka zapytała co ma zrobić mieszkaniec, który nie był na 

spotkaniu z Eko – Regionem? 

Radny Jan Wojtaszek zapytał odnośnie Glinianek zaproponował, aby nie 

zakładać ażuru a wręcz wstawić tam rury i zasypać. Odnośnie  remontu drogi 

Palaty Czajków , czy zostały złożone  do projektu propozycje mieszkańców  

odnośnie przejść dla pieszych w  Racławicach  ? Odnośnie rowu  aby położyć 

ażur, rów się przesuwa, w stronę środka i zostanie zasypany gdy ciężarówka 

stanie na poboczu.  Kolejną sprawą są lampy ledowe,  uważam że lampy powinny 

być zakładane  w miejscach, w których będą służyć  bezpieczeństwu. Jeśli chodzi 

o Racławice, analizując protokoły komisji uważam że komisja  została 

wprowadzona w   błąd bo mieszkańcy nigdy nie wnioskowali żeby zakładać  

lampy solarne, na drodze  Racławice -  Mączniki.  Tam idzie linia energetyczna 

są słupy blisko drogi. Zgodnie z obowiązującą jeszcze strategią powinny być 

założone normalne lampy   Mieszkańcy cały czas wnioskują aby uzupełnić  

zamontować  dwie lub trzy lampy solarne na drodze od mostku w Racławicach w 

kierunku Kraszewic.  

Wójt Gminy Kraszewice poinformował, że jeśli chodzi o terminy  trasy nr 30 jest 
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na stronie internetowej, pomyślę o wysłanie smsów , myślę że na portalu 

społecznościowym. 

Jeśli chodzi o zmianę terminu, konsultowałem się z panem Wójtem z Czajkowa i 

Panią kierownik z Eko Regionu. Oczywiście łatwiej by nam było aby to było w 

różnych terminach.  Ale to już decyzja Eko Regionu  Priorytetem dla mnie będzie 

uszczelnianie systemu i szukanie osób które nie są w pisane w deklaracje . Wójt 

Spróbuje porozmawiać aby  rozdzielić terminy wywozu przedsiębiorców od osób 

fizycznych. 

Jeśli chodzi o ul. Leśną to poziomowanie urządzeń nie zostało uwzględnione. Ale  

myślę , że to nie są duże koszty . O Przeoczenie jest projektanta , że nie zostało to 

uwzględnione. 

Jeśli chodzi o Łękawki, to powinno być pobocze  po metrze. Wykonawca 

zaoszczędził na masie.  

Temat drogi Palaty Kraszewice  jeszcze nie było konsultowane z mieszkańcami 

ale jak tylko będzie koncepcja   budowy drogi , to zostaną zorganizowane 

spotkania w każdej miejscowości . każdy będzie mógł przekazać swoje uwagi. 

Jeśli chodzi o oświetlenie , to właśnie tam montujemy gdzie jest niebezpiecznie, 

sama lokalizacja była uzgadniana na komisji. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu   

 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Gminy  

 

W dniu 3 czerwca samorządowcy Gminy Kraszewice włączyli się akcję Gaszyn 

Challenge na rzecz pomocy dla Wojtusia Howisa z Galewic. Zebrane środki 

wpłacono na konto fundacji Się pomaga. Warto zaznaczyć, że naszej gminie  

wiele organizacji, stowarzyszeń  i zakładów podjęło się realizacji tego zadania 

 

We wtorek 23 czerwca w Dzień Ojca razem z 17-iem dzieci z rocznika 2019 i ich 

rodzicami sadziliśmy  drzewa na ul. Leśnej. Po raz drugi na pomysł Pana  Wójta  

odpowiedziało wiele rodzin.  Piękna inicjatywa i dobry przykład na to by  

szanować otaczającą nas przyrodę a także okazja, by rodzice i maluszki mogli się  

spotkać na łonie natury i wypić wspólnie kawkę z mlekiem. Oby dzieci i drzewa  

rosły nam zdrowo.  

    

  

Wczoraj wraz z Panią Skarbnik i Panem Wójtem reprezentowaliśmy władze 

samorządowe na uroczystości 25-lecia kapłaństwa naszego ks. proboszcza Piotra 

Pasia.  

Odbyły się posiedzenia Komisji Wspólnej i Komisji Rewizyjnej:  

 19 czerwca obradowała Komisja Wspólna 
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 20 czerwca  obradowała Komisja Rewizyjna 

Radny Jacek Wabnik złożył sprawozdanie z Komisji wspólnej na której zostały 

omówione wszystkie punkty z dzisiejszej sesji, które zostały dokładnie omówione 

na sesji  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej   Małgorzata Broniecka przedstawiła 

sprawozdanie  z Komisji  

Komisja zajęła się następującymi tematami: 

1. Kontrola wydatków pozapłacowych w placówkach oświatowych Gminy     

    Kraszewice za rok 2019 

2. Kontrola w zakresie przyznawania stypendiów oraz świadczeń zdrowotnych     

    dla uczniów szkół z terenu Gminy Kraszewice za rok 2019.  

    Jeśli chodzi o wydatki pozapłacowa te wydatki dotyczą dodatku miejskiego     

    tzw. trzynastki , ubezpieczenia społecznego , fundusz  pracy   energia opał,     

    fundusz socjalny, i opłaty i delegacje . Jeśli chodzi o SOP w Kraszewicach i     

    gimnazjum z za2019   

SP Kraszewice i część gimnazjum  to 3 042 432.70zł 

SP Kuźnica Grabowska                      2 154 381.33zł 

Przedszkole                                         1 004 278.72zł             

Żłobek                                                    390 739,57zł  

 

Komisja rewizyjna miała zastrzeżenia do wydatków związanych z telefonami, 

energią, kursami  podróże służbowe i dokształcanie. Jeśli chodzi o dotacje i 

zasiłki szkolne wynosiła w ciągu roku szkolnego 54. 194 zł 

Radna poinformowała, że w przyznawaniu stypendiów obowiązuje kryterium 

dochodowe, czyli nie może przekraczać w rodzinie 528 zł. Stypendia są 

przyznawane nie mniej niż na 1 miesiąc nie więcej niż na 10 miesięcy. Jeśli 

chodzi o stypendia  w ciągu roku zostały złożone 164 wnioski, 24 negatywne i 

138 pozytywne . jeśli chodzi o zasiłki szkolne są to jednorazowe i są 

przyznawane w razie zdarzeń losowych . Zostały przyznane 2 zasiłki. 

 

Punkt 7.  Informacja z działalność Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej 

za 2019 rok 

Informację przedstawiła Pani Dyrektor GOPS Wanda Skorupa  

Do informacji radni nie mieli żadnych uwag i zapytań 

Informacja stanowi załącznik nr 4  do protokołu  

 

Punkt 8. Przedstawienie zasobów pomocy społecznej za rok 2019. 

Informację przedstawiła Pani Dyrektor GOPS Wanda Skorupa  

Do informacji radni nie mieli żadnych uwag i zapytań 
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Informacja stanowi załącznik nr 5  do protokołu  

 

Punkt 9. Informacja z działalności GKRPA za rok 2019 

Informację z działalności przedstawiła przewodnicząca komisji Aleksandra     

Wyrwas  

Do informacji radni nie mieli żadnych uwag i zapytań  

Informacja stanowi załącznik  nr 6 do protokołu 

 

 

 

Punkt 10 Raport o stanie Gminy:  

a) debata nad raportem,  

Radny Jan Wojtaszek miał obiekcje dotyczące  gminnej ewidencji dróg i 

stwierdził ,że do tej pory nie ma dokumentu zatwierdzającego ewidencję dróg 

gminnych, a zatwierdzana jest uchwałą  rady gminy  

W 2016 roku podjęliśmy uchwałę o ewidencji drogi gdzie posiłkowaliśmy się 

firma , której zapłaciliśmy ok 14-17 tys. zł. Okazało się że uchwała okazała się 

bublem prawnym. Następnie podjęliśmy uchwałę w 2019 roku , wydaliśmy także 

na firmę zewnętrzną ponad 3 tyś zł uchwała, która miała naprawić uchwałę  

z 2016 roku i także uchwała była podjęta z wadami prawnymi.  

Kolejnym tematem jaki poruszył radny to wymiana hydrantów w Racławicach, 

ponieważ nie zostały wymienione niesprawne hydranty. 

Jeśli chodzi o budowę linii wodociągowej trzeba zrobić zapis komu finansujemy 

a komu robimy za darmo. 

Kolejnym pytaniem jakie zadał radny to jak wygląda naprawa instalacji 

wodociągowej w jednym przypadku naprawiana jest przez Gminę, a w innych 

przypadkach robi to sam mieszkaniec. Ustalmy komu współfinansujemy 

przyłącze wodociągowe a komu nie. 

Radny Artur  Chowański zapytał o  dochód, jak wyglądają dochody w okresie 

pandemii i czy będzie to wpływało na realizację budżetu w br.  

Wójt Gminy poinformował, że  odnotowaliśmy zmniejszone dochody w 

wpływach podatku dochodowego,  wyjaśnił, że ubytek dochodu nie jest tak 

rażący. Na początku roku były zwiększone wpływy w  porównaniu z rokiem 

poprzednim. Teraz ok maja się wyrównało.  

Odpowiadając Radnemu Wojtaszkowi Wójt poinformował, że nie czuje się 

wskazany do odpowiedzi,  ponieważ to są jakieś stwierdzenia i powołuje się Pan 

na raport, który  nie określa zagadnień do których Pan zadaje pytania. 

Radny Jan Wojtaszek  poinformował, że rzeczy o które pytał są na stronie 20 w 

raporcie  

 

b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi   

Gminy  Kraszewice wotum zaufania.  
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Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Gminy  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych   uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych  przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/138/2020 w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy  Kraszewice wotum zaufania,  

(za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) wyszła radna 

Sylwia Kolenda  

 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 11. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za rok 2019 oraz informację mienia komunalnego 

wg. stanu na dzień  31.12.2019 r. 

 

Sprawozdanie finansowe  przedstawiła skarbnik Gminy  

Budżet Gminy Kraszewice na rok 2019 uchwalony został w roku 2018 w 

miesiącu grudniu  Uchwałą Rady Gminy Kraszewice Nr IV/17/2018 z dnia 28 

grudnia 2018r. Uchwalone wtedy kwoty wyniosły: 

 dochody    19.502.536,68 zł 

 wydatki   22.327.536,68 zł 

 deficyt budżetowy 2.825.000,00 zł 

 

W ciągu roku budżet zmieniano dwadzieścia cztery razy. Zmian dokonywano w 

związku z otrzymaniem zawiadomień o dotacjach m. in. od Wojewody 

Wielkopolskiego, z Ministerstwa Finansów, w związku z zawartymi umowami. 

Wprowadzono również niezbędne zmiany dostosowując budżet do realnie 

uzyskiwanych dochodów i możliwości finansowania poszczególnych źródeł 

wydatków. Po zmianie plan dochodów zwiększono łącznie o kwotę 4.565.673,00 

zł, natomiast plan wydatków zwiększono łącznie o kwotę 7.625.997,00 zł. 

 

Planowane przychody budżetowe w trakcie roku budżetowego zwiększono do 

wysokości 6.285.324,00 zł, z tego kwotę planowanych przychodów z tytułu 

kredytów i pożyczek zwiększono do wysokości 4.985.324,00 zł. Wprowadzono 

również do budżetu wolne środki w kwocie 1.300.000,00 zł. Łącznie przychody 

budżetu zwiększono o kwotę 3.060.324,00 zł. Planowane rozchody budżetowe 

pozostały bez zmian, tj. w kwocie 400.000,00 zł. 

Na koniec 2019 roku budżet Gminy Kraszewice po stronie planu wynosił : 
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 dochody    24.068.209,68 zł 

 wydatki   29.953.533,68 zł 

 deficyt budżetowy 5.885.324,00 zł 

 

Dochody  

Łączne dochody na plan 24.068.209,68 zł zrealizowane zostały w kwocie 

26.085.239,23 zł, co stanowi 108,4% wykonania planu. Porównując do 

poprzedniego roku wykonane dochody budżetu wzrosły o 22.198.564,66 zł, czyli 

o 17,5%, w tym dochody bieżące wzrosły o 2.165.394,67 zł, tj. o 11,8% a 

dochody majątkowe wzrosły o 1.721.279,90 zł, tj. o 44,1%. Z analizy dochodów 

wg źródeł wynika, iż podstawowe źródła dochodów stanowią dochody własne – 

31,51% udziału w dochodach ogółem, subwencje stanowią 22,26%, dotacje na 

cele bieżące stanowią 26,47% natomiast dotacje i środki na inwestycje stanowią 

19,76%.  

Informacja o największych odstępstwach w wykonaniu planu 

 

 uzyskano bardzo małe dochody z czynszów dzierżawnych za tereny 

łowieckie płacone przez koła łowieckie. Dochody te są uzyskiwane za 

pośrednictwem Starostwa Powiatowego, 

 zanotowano dużo wyższe niż planowano wpływy z usług z tytułu 

dostarczania wody mieszkańcom, 

 wskaźnik wykonania dochodów na poziomie 176,7% w dziale 600 

wynika z tego, iż w roku 2019 otrzymano środki z Funduszu Dróg 

Samorządowych na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej 

nr 843547P Renta – Podrenta (ul. Kwiatowa w Kraszewicach)”, 

którego realizacja została przewidziana na lata 2019/2020, 

 wskaźnik wykonania dochodów na poziomie 348,9 % w dziale 750 

Administracja publiczna wynika z otrzymania grantu z 

Międzynarodowego Instytutu Outsourcingu na realizację 

przedsięwzięcia pn. „Akademia kompetencji cyfrowych dla 

mieszkańców województw zachodniopomorskiego, wielkopolskiego”, 

którego realizacja nastąpi w roku 2020. Projekt ten Gmina będzie 

realizowała w Partnerstwie z Fundacją Wspierania Zrównoważonego 

Rozwoju, dla której zostanie udzielona dotacja w 2020 roku, 

 uzyskano wyższe niż planowano dochody w rozdziale 90005 Ochrona 

powietrza atmosferycznego i klimatu – tak duże wykonanie wynika z 

tego, iż w końcówce roku 2019 Urząd Marszałkowski zaakceptował 

złożony przez Gminę Czajków (Lider Projektu) wniosek rozliczający 
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zadanie inwestycyjne pn. „Poprawa jakości powietrza poprzez 

zwiększenie udziału OZE w wytwarzaniu energii na terenie Gminy 

Czajków i Gminy Kraszewice”, w związku z czym zarówno Gmina 

Czajków jak i nasza Gmina otrzymała refundację za zrealizowane 

zadanie, 

 wyższe niż planowano wpływy zanotowano z wynajmu miejsc 

noclegowych. 

 

Wydatki  

Przeanalizowano sprawozdanie z wykonania wydatków budżetowych. 

 

Wydatki w 2019 roku na plan 29.953.533,68 zł wykonane zostały w kwocie 

29.136.753,59 zł tj. 97,3%. Porównując do poprzedniego roku wykonane wydatki 

budżetu są wyższe o 4.961.704,27 zł tj. o 20,5 %. 

Powodem wzrostu poziomu wydatków w porównaniu do roku 2018 były duże 

inwestycje realizowane w naszej gminie w 2019 roku. Wydatki majątkowe 

zrealizowane w 2019 roku są większe o 2.823.956,94 zł w porównaniu z rokiem 

ubiegłym.  

 

Przyczyny największych odstępstw w wykonaniu planu wydatków: 

 

 dział 700 Gospodarka mieszkaniowa – wskaźnik wykonania wydatków 

na poziomie 79,8 % wynika z tego, iż nie wszystkie zaplanowane 

wykupy nieruchomości zostały zrealizowane w 2019 roku, z powodu 

braku zainteresowania ze strony potencjalnych nabywców  

 dział 710 Działalność usługowa – poniesiono mniejsze niż planowano 

wydatki na przygotowywanie i opiniowanie decyzji o warunkach 

zabudowy, 

 dział 926 Kultura fizyczna – głównym powodem mniejszego 

wykonania planu wydatków jest zwrot niewykorzystanej dotacji przez 

jeden klub sportowy tj. „Masovia”  w kwocie 4800zł 

 

Przychody i rozchody budżetu  

Budżet na 31.12.2019r. wykonano z deficytem budżetowym wynoszącym 

3.051.514,36 zł na planowany w kwocie 5.885.324,00 zł.  

 

Na przychody budżetu składały się przychody z tytułu przyjęcia do budżetu 

wolnych środków z lat poprzednich w wysokości 1.300.000,00 zł oraz kredyty i 

pożyczki w kwocie 3.909.649,00 zł na zaplanowane w kwocie 4.985.324,00 zł. 

Środki te w ciągu roku zwiększyły wydatki bieżące oraz inwestycje.  
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W rozchodach mamy spłatę kredytów i pożyczek na kwotę 400.000,00 zł (plan 

400.000,00 zł). Rozchody przeznaczono na spłatę wcześniej zaciągniętego 

kredytu bankowego na budowę Przedszkola. 

 

 

Sprawozdanie z  wykonania budżetu stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

Punkt 12. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kraszewice za 2019 rok wraz 

 z informacją o    stanie mienia  komunalnego. 

Uchwałę Nr SO-0954/36/Ka/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 21 kwietnia 2020 r. przedstawił Wójt Gminy 

Kraszewice  

Radni nie mieli żadnych uwag i zapytań do przedstawionej uchwały..  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 13.Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu  

i sprawozdaniem   finansowym. 

W sprawie sprawozdania radni nie mieli żadnych uwag i zapytań. 

 

Punkt 14. Podjęcie Uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania     

z wykonania   budżetu za 2019 rok wraz ze   sprawozdaniem finansowym. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

więcej   uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

Kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 11 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę 

Nr XXI/139/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania    z wykonania   

budżetu za 2019 rok wraz ze   sprawozdaniem finansowym. 

która stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 15. Przedstawienie Uchwały nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej z dnia  

26 maja   2020r. w sprawie absolutorium dla  Wójta Gminy Kraszewice za 

2019rok.  

 

W powyższej sprawie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna 

Małgorzata Broniecka  i odczytała Uchwałę Nr 1 Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w Kraszewicach z dnia 25 maja 2020 r. w sprawie absolutorium, 

pozytywnie oceniającej wykonanie budżetu Gminy Kraszewice za rok 2019i 

wnioskującej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2019 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ponieważ w sprawie uchwały nie zgłaszano  uwag i zapytań, Rada Gminy 

przyjęła uchwałę Komisji Rewizyjnej do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 16. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Kraszewice o udzielenie absolutorium   dla 

Wójta za   2018 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Broniecka odczytała 

Uchwałę nr    SO-0955/30/3/Ka/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej   w Poznaniu z dnia 10 czerwca 2020 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2019 r. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził 

opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 r. jest uzasadniony.  

Radna Małgorzata Broniecka. Radna podziękowała Wójtowi, Sekretarzowi, 

Skarbniczce oraz radnym za dobrą współprace w 2019 roku  

Opinia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 17. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice 

za  2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice. 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/140/2020 w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2019 rok   

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), Nie ma 

Marcina Cichosza i Sylwii Kolenda 

która stanowi załącznik  nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium Radnym. Podziękował 

również wszystkim z którymi współpracuje, bez których Urząd nie 

funkcjonowałby tak dobrze.  

 

Punkt 18. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok 
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Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

Skarbnik dodała również,  że ostateczne kwoty po stronie dochodów jest to 

zaznaczone w zarządzeniu nr 106/2020 w którym zwiększono dochody i wydatki 

o kwotę 10.188, 00zł. Ta kwota związana jest z wyborami. 

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

11radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/141/2020 w 

sprawie Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

(za - 10 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos),nie ma Marcina 

Cichosza  

która stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu. 
 

 

 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata 

2019-2028, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy 
 

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/142/2020 w 

sprawie Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice 

na lata  2020-2028, 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu. 

 

 

3)Dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie Ścieków 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała stwierdził, że skoro było 6 kontenerów to gmina nie 

zubożała gdyby to zostało  

Wójt Gminy stwierdził że tego nie było dużo faktycznie nie było wielkich 

kosztów ale nie było zainteresowania  
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W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/143/2020 w 

sprawie Dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie   Ścieków 

 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu. 

 

 

4)  Uchylenia uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w  

      zakresie odbierania  odpadów komunalnych od właścicieli       

      nieruchomości zagospodarowania tych  odpadów  oraz   wysokości cen      

      za te   usługi 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/144/2020 w 

sprawie Uchylenia uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 

usług w zakresie odbierania  odpadów komunalnych od właścicieli      

nieruchomości zagospodarowania tych  odpadów  oraz   wysokości cen  za te    

usługi 

 (za - 11 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 5)  Wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami   

      komunalnymi, stawki  tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej  

      pojemności 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/145/2020 w 

sprawie Wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami   

komunalnymi, stawki  tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej  
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pojemności 

(za - 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos), 

która stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

6)  Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach poprzez    

    likwidację jego  oddziału  zamiejscowego w Kuźnicy Grabowskiej 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy  

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/146/2020 w 

sprawie Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach poprzez   

likwidację jego  oddziału  zamiejscowego w Kuźnicy Grabowskiej, 

Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach poprzez     

likwidację jego  oddziału  zamiejscowego w Kuźnicy Grabowskiej, 

 

 (za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu. 

 

7)  Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach poprzez   

    zmianę jego siedziby 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy  

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/147/2020 w 

sprawie Przekształcenia Publicznego Przedszkola w Kraszewicach 

poprzez  zmianę jego siedziby 

 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu. 

 

8)  Wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXI/148/2020 w 
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sprawie Wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu. 

 

19. Interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie przedstawili żadnych zapytań i interpelacji  

 

20. Odpowiedzi na interpelacje 

21. Wolne wnioski i informacje 

Sołtys Jan Kędzia zapytał, czy mogliby dostać informację na temat osób na 

kwarantannie, ponieważ będziemy chodzić po domach to chcemy wiedzieć 
 

 

22. Zakończenie obrad Punkt 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi 

Gminy, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach- zamykając 

tym samym o godz. 13
:18

XXI sesję Rady Gminy Kraszewice. 
   Protokołowała:                   Sekretarz Obrad XXI sesji Rady Gminy 

  

   /-/ Lidia Plewa    /-/ Jan Puchała 

 

 

 


